
DIGITÁLNÍ ÚŘEDNÍ DESKA  

Jak známo, nacházíme se v čase, který s sebou přináší celou řadu moderních technologií a inovací. 
Rozhodli jsme se tak využít nabídky firmy Galileo Corporation na instalaci digitální úřední desky, která je 
od června letošního roku pro zájemce o vyhledávání informací umístěna na budově obecního úřadu. 
Zařízení plně nahrazuje dosavadní venkovní úřední desku pro vyvěšování listinných dokumentů na 
budově hasičské zbrojnice, kde měl své sídlo ještě v nedávné době také obecní úřad. Na zařízení si 
můžete přehledně prohlédnout celý obsah úřední desky, dále webové stránky obce včetně všech 
aktualit. Ovládání úřední desky je uživatelsky velmi jednoduché a intuitivní a je přizpůsobeno tak, aby ho 
mohly využívat rovněž invalidní osoby (deska je vybavena symbolem, po jehož stisknutí dojde 
k přeskupení obrazovky tak, aby i člověk sedící na invalidním vozíku byl schopen zařízení ovládat). 
Věříme, že digitální úřední deska bude jedním z dalších prostředků, který přispěje ke komfortnější 
komunikaci mezi obcí a veřejností.  

 

NA CO SE OBEC BĚHEM PRÁZDNIN PŘIPRAVUJE  

Nehledě na blížící se konec volebního období zastupitelstva musí obec kontinuálně plnit své úkoly 
vyplývající z jejího dlouhodobého programu i z momentálně nastalých potřeb.  

V letošním roce tak zbývá provést odloženou akci opravy cesty v úseku od hřbitova k bývalým 
papírenským chatám. Oprava této silně poškozené místní komunikace, kterou obec od státu získala do 
svého majetku teprve nedávno (v roce 2019), byla avizována již v předešlém roce. Teprve nyní se nám 
povedlo na tuto nákladnou opravu získat prostředky z národního dotačního programu MMR Podpora 
rozvoje regionů, a stavba tak snad bude moci být zahájena krátce po letních prázdninách. I přes 
zmíněnou významnou podporu ze státního rozpočtu finanční podíl obce přesáhne milion korun, a to 
v ročním rozpočtu naší obce také není částka zanedbatelná. Jsme si samozřejmě vědomi potřeb v této 
rekreační oblasti, ale zejména v případě uvažovaných souvislých oprav místních komunikací jsou to tak 
nákladné akce, že bez dotační pomoci je nelze realizovat. Otázkou je rozhodnutí, kde a který úsek udělat 
dříve. Od majitelů nemovitostí slýcháme často otřepané „a proč se neopravuje tam u nás?“. Najednou 
to však nejde z výše zmíněných důvodů. A tak před svými rozhodnutími o časovém harmonogramu 
oprav vždy zohledňujeme rozsah poškození, uživatelnost a míru poškození konkrétní komunikace, tedy 
naléhavost potřeby té které opravy. Uspokojit všechny okamžitě tedy zkrátka nejde. 

Radost máme také z úspěchu dalšího projektu předloženého s žádostí o podporu na MMR v rámci 
dotačního programu určeného na podporu obnovy míst aktivního a pasivního odpočinku. Na podzim 
bychom se tak měli dočkat výstavby nového dětského a posilovacího hřiště v místě dřívějšího hřiště                            
u dvojdomků. Všichni si jistě pamatujete, jak bylo postupně devastováno hřiště původní. Doufejme jen, 
že to nově budované nepotká stejný osud a že nově pořízené herní a posilovací prvky budou sloužit 
dětem mnohem delší dobu. Jak se k obecnímu majetku budeme chovat, tak dlouho nám vydrží. 

Je před námi také postupné odstraňování jednoho dlouhodobějšího problému. Stav teras pod zámkem 
dával tušit, že jednoho dne bude nutné přistoupit k opravám jejich zdiva. Avšak vše nazrálo rychleji, než 
jsme předpokládali. Část zdiva východní terasy se již samovolně zřítila, a obec tak tuto situaci musí řešit 
bezodkladně. Za využití prostředků programu na odstraňování havarijních stavů a naléhavých potřeb 
Plzeňského kraje se nám snad podaří v krátkém čase učinit první kroky k záchraně a opravě těchto zdí. 
Díky pochopení a vstřícnému přístupu zástupců Plzeňského kraje můžeme tuto rozsáhlou a rovněž 
značně nákladnou opravu letos na podzim zahájit, i když vzhledem ke svému rozsahu a celkové finanční 
nákladnosti bude mít zajisté přesah do příštích let.  

I z této posledně zmíněné události je zřejmé, že dlouhodobé plány jsou jedna věc a realita každodenního 
života může přinést zcela jiné priority a potřeby řešení.  

Věřím, že i vaše názory a podněty velmi pomohou při dalším plánování a směřování obce v tom příštím 
období, tedy kam investovat, které aktivity posílit a jakými směry se naopak neubírat.    

                                                                                Tomáš Petráň 


